
T.h. Mrkva 
Včera ma požiadal o priateľstvo na FB desaťročný syn mojej kamarátky. Dosť som bol z toho 
prekvapený, pretože mám v hlave info, že FB nesmie používať osoba mladšia ako 13 rokov. Napísal 
som to jejho mame a tá odpovedala "viem ze ma fb, komunikuju so spoluziakmi, ja viem heslo a 
kontrolujeme aby mal spravne nastavne security. fb maju vsetci spoluziaci, fb mi robi omnoho 
mensie starosti ako internet, a jeho dostupnost cez wifi takmer vsade, ked uz nie cez vlastne 
pristroje (ktory uz moj syn bohuzial tiez ma) tak cez iphony starsich spoluziakov. Aká je situácia s 
používaním FB u detí mladších ako 13 rokov na Vašej škole? 
 
Renáta Gazdová  
Pokiaľ ja viem,všetky deti,ktoré majú doma internet, a nezáleží veku, sú na FB.A čo je horšie,rodičia sa 
veľmi nezaujímajú o to,s kým si píšu,o čom si píšu a pod. Česť výnimkám. 
 
Marek Lakatoš  
Všetci, čo majú doma PC a internet. Po pravde môžeme o tom diskutovať vo všeobecnej rovine a upozorniť 
na problém, ale opäť sme pri tom istom: čo s tým mám robiť ja ako učiteľ, keď rodiča to nezaujíma? Tak sa 
nad tým ani nezamýšľam a mám o starosť menej. 
 
T.h. Mrkva  
Nerád sa topím v pocitoch "bezmocnosti"... Verím, že všeličo sa dá... napr. našiel som také tlačítko tu na fb - 
že "nahlásiť, blokovať" ak sa pár krát použije a šikovne na celú triedu... Alebo to nie je ok? Je to sice 
negativna cesta (na druhej strane ak si sedem ročné dieťa zacnu bez dovolenia dospelych sadat za volant 
auta asi s tým budeme niečo robiť a nie hovoriť si - no čo sa dá robiť keď na nich rodičia nedajú pozor...) 
verím, že existujú aj pozit. cesty. 
 
Renáta Gazdová  
Určitr existujú,len na to musia dohliadnuť rodičia.V škole učiteľ určite urobí všetko,čo je v jeho silách,ale 
dieťa je aj doma. 
 
T.h. Mrkva 
 a to sa prave chcem spytat... Co vsetko moze ucitel urobit preto, aby deti do 13 rokov neboli na fb 
registrovane? 
 
Zuzana Foltánová  
Nič. 
 
T.h. Mrkva  
Aha... 
 
Jana Semanová Bohňáková  
Môžete ho NAHLÁSIŤ ako maloletého a požiadať o zrušenie jeho konta, ale či bude Vašej žiadosti 
vyhovené, to už neviem... ani neviem, kto presne tieto hlásenia posudzuje... 
 
T.h. Mrkva  Jana  
chceme to vôbec riešiť? 
 
Jana Semanová Bohňáková  
ak kliknete na MENO, zobrazí sa Vám profilová stránka tejto osoby, vpravo hore nájdete taký kvietok, na 
ktorý keď kliknete zobrazí sa ponuka, kde nájdete voľbu "Nahlásiť/Blokovať" - ak ju označíte zobrazí sa 
tabuľka s ďalšími voľbami - takto môžete mladistvého užívateľa nahlásiť a požiadať o zrušenie jeho konta, 
ale stále je tu možnosť, že si dieťa znovu vytvorí iné... Lepšie by bolo, keby deťom boli vysvetlené riziká 
používania FB ako nútené blokovanie ich prístupu, lenže tomu sa asi nedá vyhnúť - v dnešnej dobe je to 
naozaj ťažké. Inak zostáva len strážiť súkromie v maximálnej možnej miere všetkými dostupnými krokmi, 
kt. FB ponúka a pravidelne sledovať príspevky i pridaných priateľov. 
 
Jana Semanová Bohňáková  
mňa osobne sa to zatiaľ našťastie netýka. Moji študenti sú vo veku od 15 do 21 rokov, takže takéto 
problémy riešiť ani nemusím, ale môžem Vám povedať, že som nahlásila jedného svojho študenta, ktorý 
mal veľmi hnusné profilové meno - vopred som ho varovala, aby si to meno zmenil a keďže to neurobil, 
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upozornila som ho, že ho nahlásim, na čo reagoval tým, že jemu to je jedno. Po nahlásení si zmenil meno 
na "cenzúra..." :))) Doteraz to meno používa. 
 
Roman Baranovic  
no, toto je fakt dobra otazka aj dobre definovany problem. vekove obmedzenie na facebooku a podobnych 
strankach je viac menej formalne a vyplyva hlavne z toho, aby si facebook ale aj vsetky podobne sluzby 
mohli odfajknut formalne splnenie legislativnych poziadaviek. zaregistrovat sa moze kazdy, staci ked 
zaklame pri registracii. to sa mi na tom nepaci, ze sa deti ucia, ze niektore pravidla su len formalne a 
niektore klamstvo vlastne neboli. lebo podla mna je spravne riesenie zaangazovat do toho dospeleho. 
napriklad windows live sa to snazi vyriesit tak, ze nedovoli vytvorit ucet maloletemu bez toho, aby bolo 
jeho vytvorenie schvalene dospelou osobou s uctom. aj to sa da samozrejme obist, ale malolety tak nemusi 
klamat a dospela osoba ma potom kompletnu kontrolu nad jeho uctom, moze mu schvalovat priatelov a 
vidiet, co kde pise. to mi pride lepsie riesenie. 
 
Marek Lakatoš 
Vy chcete riešiť, že si neplnoletý kupuje alkohol a cigarety? Okrem facebookovského konta kontrolujete aj 
to, či si nesťahujú náhodou filmy? V princípe rovnaký problém. 
 
Dana Spurná  
P. Baranovic, problem je, ze na FB "su vsetci", konto WinLive nema dnes z teenagerov takmer nik. Okrem 
nahlasesnia ziaka je este jedna cesta - stat sa jeho priatelom a takto monitorovat jeho aktivitu :-) . P. 
Lakatos, v skole si snad filmy nestahuju, alebo sa mylim? Nemal by byt na skolach pristup na podobne 
stranky adminom zablokovany? 
 
Dagmar Kolevová  
Moji žiaci mi vytvorili stránku našej triedy. Píšeme si bežne. Nerozmýšľlala som, či už majú 13. Pokiaľ 
viem, sú tu roky. Od 10 určite. Sme priatelia a vidím, čo si posielajú. 
 
T.h. Mrkva  
mám taký čudný pocit, že v tejto krajine jednoducho žiadne pravdilá platiť nemusia..., ak sa nejaké 
pravidlo povie, vzápätí sa nerešpektuje a následne sa veľmi sofistikovane spochybňuje... Hm... 
Peter Farárik Osobne v tom problém vôbec nevidím, mám pre študentov zvláštne konto (profil), pričom 
nemiešam súkromné veci so školskými a mám zabezpečené súkromie. FB je výborným nástrojom aj pre 
vzdelávanie, denne pridávam množstvo webových odkazov, fotografií, zaujímavostí, noviniek, 
upozorňujem na novinky na svojej geografickej web stránke atď. Študenti si oblúbili aj tento spôsob 
komunikácie a veľa z nich rado prezerá moje odkazy, čo si myslím, že je len dobré, že svoj čas na webe 
trávia aj zmysluplne. FB je ako akékoľvek iné médium neutrálne, závisí len od užívateľov ako a načo ho 
využívajú a čím jeho obsah naplnia. Som síce na gymnázium ale FB používajú aj mladšie deti. Občas ma 
síce zarazí, čo si dávajú na svoje profily, najma svoje v zrkadle odfotené fotky skoro ako z playboyou ale 
nemienim im nič dohovárať z pozície toho, že som ich učiteľ. Nanajvýš vtipne a taktne upozorním, keď už 
je niečo viac vážne, v opačnom prípade by som narušil náš vzťah a tváril sa ako šéf, čo všetko vie a o 
všetkom má právo rozhodovať. Nerobme preto z komára somára. Čím viac to deťom budeme zakatovať 
tým viac ich to bude lákať. 
 
T.h. Mrkva  
čiže žiadne pravidlá... trvať na pravidlách je zastaralé - žijeme v inej dobe... 
 
Peter Farárik  
Aké pravidlá máte na mysli? To, že obišli slabučké obmedzenie pri registrácii na FB o uviedli nepravdivý 
vek? Čo ja s tým, ako učiteľ mám? Tak ako písali vyššie, ak nechcem mať depresie nič si z toho nerobím a 
radšej v tom vidím pozitíva, ktoré to môže mať. Z našej pozície je to neriešiteľné. Nenesiem zodpovednosť 
za využívanie voľného času svojich žiakov. 
 
T.h. Mrkva  
čiže vytvoriť triednu stránku je ok, deti ktoré sa na ňu prihlásia síce nemajú 13 ale za to môže slabučká 
ochrana fb takže je to ok, a keďže tu sú a budú tu - aj keby sme niečo proti tomu urobili - akože nerobíme - 
ale keby náhodou - tak je dobré im aspoň pridávať vzdelávacie odkazy...:) 
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Jana Semanová Bohňáková  
 T.h. Mrkva pravidlá platia, ale kto veľmi chce ten ich poruší, aj keby ste robili neviem aké opatrenia... preto 
je podľa mňa lepšie vysvetliť deťom, čo im hrozí, nech sa radšej možným nebezpečenstvám vyhnú 
dobrovoľne a nepoužívajú stránky, ktoré by ich mohli ohroziť než im striktne zakazovať prístup. To, že 
zakázané ovocie najviac chutí, je stará známa pravda...pred časom tu bola na FB skvelá aplikácia, ktorá 
práve poukazovala na hrozby zneužitia osobných údajov a fotiek na FB - tuším to malo názov LOLLIPOP - 
nemáte niekto link? 
 
Peter Farárik  
A pán Mrva, čo teda navrhujete? Viesť už vopred prehratý boj proti používaniu FB u detí alebo? 
Nevytváral som žiadne špeciálne triedne FB skupiny do ktorých by som lákal nevinné netušiace deti a 
nútil ich oklamať registráciu, čiže ja vinu za to, že sú na FB nenesiem. Je to všetko na rodičoch. Plus to že 
mám študentov za priateľov je dobré aj z toho dôvodu, že aspoň náhodne môžem na ich nástenkách 
zhliadnuť niečo neželané a zasiahnuť ako som raz aj urobil, keď si tretiaci urobili žart s kolegu a uverejnili 
jeho vo photoshope upravenú fotku, ktorá nebola síce nijak vulgárna ani nič podobné, ale predsa len bez 
jeho dovolenia uverejnená. Hneď ako som poukázal na nevhodnosť tohto chovania bola táto fotografia 
odstránená a nebol problém. Čiže nerobme z detí bezcharakterné monštrá :) 
 
T.h. Mrkva pán  
Peter Farárik čo vlastne týmto postojom obhajujete? 
 
Peter Farárik  
Nič. Len nechápem, čo vy naopak riešite :) Nerobme problém tam kde nie  
 
T.h. Mrkva  
že slovenský fb je plný detí, ktoré nemajú 13 rokov nie je problém? že učitelia s nimi (s deťmi do 13 rokov) 
fungujú bez problému v spoločných skupinách nie je problém? Aha. 
 
Peter Farárik  
A to ich máme odtiaľ virtuálnymi metlami pohnať preč, alebo čo konkrétne navrhujete? 
 
Jana Semanová Bohňáková  
problém by mohol byť vtedy, ak by sa v týchto skupinách vyskytovali informácie nevhodné pre deti do 13 
rokov... pokiaľ však diskutujú o "prípustných" témach (škola, vzdelávanie, hry...), tak by sme možno 
zmysel týchto skupín mohli vidieť v tom, že postupne sa pod dohľadom učiteľa ako člena skupiny naučia 
deti používať FB, či nie? Osobne som proti čierno-bielemu pohľadu na FB. Všetko má svoje výhody aj 
nevýhody... Ak však deti naučíme používať FB a nezverejňovať osobné údaje a samé pochopia PREČO je to 
pre ne nebezpečné, tak je to určite lepší základ do ich ďalšieho života než keby sme im prísne zakázali 
používať FB len kvôli ich (zatiaľ) nízkemu veku... 
 
Jana Semanová Bohňáková  
Zdá sa mi podivné predpokladať, že dosiahnutím veku 13 rokov, všetky deti náhle osvieti nejaká IT 
prozreteľnosť a zrazu budú všetky schopné používať sociálne siete bez toho, aby boli v ohrození či už 
kvôli zneužitiu ich osobných údajov alebo útoku zo strany nedôveryhodných osôb... 
 
T.h. Mrkva  
dovolím si byť trošičku ironický :) a jemne ale naozaj len jemne prestreliť - keďže naše deti aj tak 
potajomky občas užijú alkohol mali by sme prestať naháňať čarodejnice a až si budú 10 ročné deti v 
obchode kupovať alkohol jednoducho sa dívajme iným smerom :) a nakoniec vlastne ono sa to dá využiť - 
lebo alkohol ako je známe odbúrava bariéry a nabudúce by sme si mohli s opitým dieťaťom vlastne veľmi 
dobre pokecať , lebo vtedy je oveľa zdielnejšie a úprimnejšie a vôbec - ako inak sa má naučiť dieťa ako 
užívať alkohol ako tým, že si občas hrkne :), to budeme čakať že v 18tich zo dna na deň pochopí radosti aj 
nástrahy alkoholu? :))) Ja žasnem... 
 
Jana Semanová Bohňáková  
 T.h. Mrkva riešime ALKOHOL alebo FACEBOOK? Myslím si, že je scestné zamieňať si ich. Z pohľadu 
RODIČA i UČITEĽA som presvedčená o tom, že je určite lepšie viesť dieťa postupne k tomu, aby sa naučilo 
používať sociálne siete bez zbytočného rizika než striktným zákozom prístupu dieťaťa na FB. Vy však, 
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vážený pane, miešate hrušky s jablkami = FB s alkoholom a hodnotíte ich z pohľadu, ktorý nemienim ďalej 
komentovať. Pokojne deťom zakážte všetko čo len chcete - potom sa nebudete stačiť čudovať ako rýchlo a 
jednoducho dokážu všetky tie zákazy obísť. Prajem Vám pekný zvyšok dňa... a veľa šťastia vo výchove 
systémom striktných zákazov. 
 
T.h. Mrkva  
ja som nestanovil pravidlo, že FB je prístupný až od 13 rokov, ale nestačím sa čudovať tomu, že bez 
zaváhania a s odobrením dospelých sa v našej krajine toto pravidlo ignoruje... Ak si myslíte, že nie je dôvod 
obmedzovať deti tak treba napísať majiteľom FB aby toto pravidlo zmenili... Ale že sa tak obrovská 
skupina dospelých hrá na poloslepých ma jednoducho prekvapuje. A ono s tými pravidlami - ja sa pýtam či 
platia a vy hovoríte - sú nezmyselné... Hm. 
 
Jana Semanová Bohňáková  
 T.h. Mrkva dovolím si však napísať, že ak by som podobný príspevok (ako bol Váš posledný) o odbúravaní 
bariér u dieťaťa zbadala v skupine svojich študentov alebo svojho dieťaťa - začala by som byť maximálne 
OSTRAŽITÁ! a celkom určite by som seriózne zvažovala blokovanie takejto osoby zo skupiny. 
 
T.h. Mrkva  
Pani Jana Semanová Bohňáková - myslím si, že používate nefér komunikačné techniky... v tejto chvíli - 
predpokladám že v návale emócií. Ja rovnakým spôsobom by som mohol začať vyzývať k ostražitosti 
pretože na fb sú učitelia ktorí si zakladajú zo svojimi žiakmi mladšími ako 13 rokov FB skupiny... 
Rozumiete čo tým myslím? 
 
Jana Semanová Bohňáková  
 T.h. Mrkva pokúsila som sa vysvetliť Vám svoj postoj k používaniu sociálnych sietí - Vy ste to zvrhli na 
požívanie alkoholu... :) Žiadne emócie v tom nehľadajte. Ešte raz: pekný zvyšok dňa. 
 
Dana Spurná  
Ja mam trosku Deja Vu, velmi mi to pripomina debatu zaoberajucu sa problemom, ci v skole povolit detom 
pit sladene napoje :-) (aj tam niekto vytiahol alkohol a drogy ako extrem). P. Mrkva - myslim, ze s 
podobnymi dilemami - co je rozumne, ako pristupovat k zakazom a obmedzeniam, o ktorych 
zmysluplnosti pochybujeme...riesi clovek kazdodenne. Myslim, ze v tomto pripade je najdolezitejsie to, ze 
ucitelia sa o riesenie snazia, aj ked sposobom, ktory nepovazujete za spravny (v tomto pripade s nimi 
suhlasim - u mojich deti vidim, ze striktny zakaz velmi casto sposobi jeho obchadzanie poza chrbat, co sa 
mi zda nebezpecnejsie). Ze sa s detmi/studentami o rizikach FB (a webu) bavia, ze ich aktivity sleduju, ze 
maju ich doveru a vdaka nej aj sancu veci posunut spravnym sposobom. 
 
Zuzana Foltánová  
Pán Mrkva ten zvláštny pocit, že v tejto krajine neplatia pravidlá a zákony máte úplne oprávnený. Tu platí 
len zákon schváľnosti a Murphyho zákony a ešte Parkinsonove zákony. Ostatné sú tu len pre niekoho, tí čo 
ich vymysleli ich nemusia dodržiavať a tí ostatní ich obchádzajú kde sa dá. Tí, ktorí ich nemôžu obísť si to 
musia zaplatiť. Oj aká úžasná krajinka. A vy tu riešite FB? 
 
Zuzana Foltánová  
Už aj naše deti, bohužiaľ, vedia, že v našej krajinke sú občania rovní a rovnejší, takže čo s tým chcete robiť? 
Tých smiešnych bezzubých zákonov je toľko, že sa už neoplatí nad nimi rozčuľovať, lebo si kazíte zdravie. 
Napr. zákon o fajčení. Naše deti lemujú celé námestie pri ceste do školy s cigaretami v papuli, špaky 
rozhadzujú po celom meste a čo máme ako my učitelia s tým robiť? Rodičom to neprekáža, ešte im občas 
pribalia k desiatej. 
 
T.h. Mrkva  
áno"riešime" fb začalo to otázkou: Aká je situácia s používaním FB u detí mladších ako 13 rokov na Vašej 
škole? 
 
Jana Semanová Bohňáková  
len na doplnenie by možno bolo dobré uvedomiť si, že tie mladšie ako 13-ročné deti používajú FB 
predovšetkým DOMA, nie v škole... a otázka by mala byť teda smerovaná predovšetkým k ich RODIČOM :) 
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Monika Schwarzová  
Vzdy je lepsie mat prehlad o tom co tie deti písu a oco sa zaujímajú ako sa tvárit , ze o tom vieme a nic 
nerobíme 
 
Emilia Grunova  
Zakázať deťom používať FB je ako zakázať im používať mobilný telefón, ktorý dostávajú pomaly už ako 
darček do kolísky. A plne sú za to všetko zodpovední RODIČIA. 
 
T.h. Mrkva  
takže vinník sa už našiel? 
 
Jana Semanová Bohňáková  
Zákon o rodine hovorí celkom jasne - za maloleté dieťa nesie priamu zodpovednosť jeho rodič alebo jeho 
zákonný zástupca. No zdá sa, že p. T.h. Mrkva by tam rád videl "učiteľa" :) Skúste navrhnúť novelizáciu 
Zákona o rodine, učiteľ v súčasnosti supluje rodiča v mnohých smeroch, možno tam doplnia naši 
zákonodarcovia aj sociálne siete... 
 
T.h. Mrkva  
Pár info: Snaha Faceeboku znížiť hranicu tu je http://www.itnews.sk/spravy/internet/2011-05-
26/c140734-usa-facebook-by-mali-povolit-aj-pre-deti-mladsie-ako-13-rokov 
 
Jana Semanová Bohňáková  
Pán T.h.Mrkva, bola by som Vám vďačná, ak by ste mi stručne a jednoznačne odpovedali na túto otázku: 
"STE UČITEĽ?" :) Vopred ĎAKUJEM za odpoveď. 
 
T.h. Mrkva  
Ďalšia vec: exisrtuje sociálna sieť určená výlučne pre deti - konto môžu založiť IBA rodičia a tí nad 
komntom majú plnú kontrolu. http://togetherville.com/ Pár info o tejto sieti http://firmy.etrend.sk/fuzie-
a-akvizicie/walt-disney-kupuje-detsky-facebook.html. V minulosti som bol aj učiteľom v prítomnosti nie 
som. S deťmi však naďalej pracujem najmä na projektoch zameraných na podporu čítania. 
 
Jana Semanová Bohňáková  
 T.h. Mrkva ok. Chápem. Boli by ste ochotný ZDOVODNIŤ, prečo si myslíte, že zodpovednosť za maloleté 
deti, ktoré používajú FB, by mali niesť UČITELIA a nie rodičia týchto detí? :) 
 
T.h. Mrkva  
vysvetlili ste, že deti tam chodia a chodiť budú a že vy to aspoň ošetrujete tým, že si ich pridáte za 
priateľov a máte tak pocit, že ich v tej situácii ochraňujete a ešte, že fb je skvelý priestor pre vzdelávanie 
tak prečo ho nevyužiť... Chápem počúvam a - nesúhlasím. Myslím si, že deti do 13 rokov sú vystavené 
rizikám a že mi dospelí to podceňujeme... A skutočne si myslím, že to obmedzenie nie je samoúčelné.... To 
je ten môj "iný" - "hrozný" názor... 
 
Ján Žabka  
Pán T.h. Mrkva, rozumiem, čo hovoríte: je pravidlo.( Podľa mňa je nezmyselné. Ale je!) Viem o ňom. Viem, 
že deti ho porušujú. A pýtate sa, čo robiť. Ja si myslím, že pravidlá sa majú dodržiavať a deti nemajú 
klamať. Preto keď sa moji žiaci mladší ako 13 rokov pokúšali ma kontaktovať na FB, hovoril som s nimi , 
kde sme si vysvetlili, že klamali pri registrácii a že sa to nemá robiť. Následne som ich informoval, že 
budem o tom hovoriť s rodičmi. Bolo rodičovské: hovoril som s rodičmi. Takmer všetci boli prekvapení, že 
tam je veková hranica 13 rokov - nevedeli o tom. Hovorili sme o tom, že by mali s deťmi o tom hovoriť, 
mali byť pod úplnou kontrolou ich komunikáciu. V zásade sa podľa mňa viac nedá urobiť. Nemyslím si 
totiž, že riešenie existuje. Napísať do FB nepomôže (asi - neskúšal som), pravidlo tam ostane. Deti tam 
budú. Podľa mňa ide hlavne o dieťa, nie o pravidlo. Takže ak rodičia majú informáciu o tom, že tam je to 
pravidlo, že dieťa muselo vedome klamať, vedia, ako to tam funguje, viac s tým podľa mňa učiteľ neurobí. 
My sa o tom rozprávame, vzťahy máme otvorené aj s deťmi aj s rodičmi. Zopár starších študentov mám 
ako "priateľov", je aj skupina, kde sa venujeme matike - ale to sú maturanti. Viac sa mi vymyslieť 
nepodarilo. A teraz k druhej téme: tiež ma dosť prekvapili reakcie kolegov, že keďže je pravidlo zlé, tak ho 
v zásade netreba dodržiavať (to je predsa subjektívny pocit, že pravidlo je zlé). Spoločnosť funguje na 
dodržiavaní pravidiel, nie na ich nedodržiavaní. Zároveň je mi smutno z reakcií, že "tu sa kradne a vás 
trápi FB". Čiže niečo také, ako: iní porušujú pravidlá viac, tak o čo vám ide. To je totiž presne o tom, že 
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ľudia porušujú pravidlá podľa svojej morálky a svedomia, niektorí viac, niektorí menej. Správne je ich ALE 
neporušovať a učiť k tomu deti. Kto používa argumentáciu, že niekto iný porušuje viac, tak podľa mňa 
nepochopil, o čom je morálka a výchova detí. Na druhej strane: je to typicky slovenské: pravidlá pre 
pravidlá, zákony pre zákony. Kritizujeme, keď niekto iný porušuje zákon alebo pravidlo, ale keď my de 
facto podporujeme deti, aby porušovali pravidlo, je to v poriadku, dokonca útočia na vás. Už som si na to v 
rôznych diskusiách zvykol, i keď v tých učiteľských ma to vždy prekvapí. 
 
Ján Žabka  
A je nás iste viac, ktorí máme také názory. Ešte jedna dosť typická rysa učiteľských diskusií: ak má niekto 
iný názor a argumentuje, pomerne rýchlo príde otázka, či učí (rozumej, keď neučí, nerozumie, je to jasné..., 
keď učí, príde druhá otázka: a na štátnej, či na súkromnej? aha, na súkromnej, vy neviete, o čom je 
učenie...). Čiže nie argumenty... Úplne som rozumel aj PRIROVNANIU, nie ODBOČENIU či MIEŠANIU 
hrušiek s jablkami pri prirovnaní s alkoholom. Má to predsa úplne rovnaké črty: je pravidlo a porušuje sa. 
Pán T.h. Mrkva písal paralelu, ktorou sa snažil vysvetliť, prečo nesúhlasí s vašimi názormi. Neviem, či ja 
som prehnane inteligentný, keď som to pochopil, alebo väčšina diskutujúcich nepochopila alebo nechcela 
pochopiť. Diskusia nie je o tom, že existuje len jeden správny názor a to je ten môj, ale že sa vymieňajú 
argumenty. Pre mňa to vychádza tak, že pán T.h.Mrkva sa snaží argumentovať, ale nejako sa mu nedarí,  
lebo druhá strana aosi nepočuje a nereaguje na argumenty, ale pýta sa, či je učiteľ, pýta, prečo majú 
učitelia zodpovednosť (nejako som nepostrehol, že to pán T.h.Mrkva navrhoval, ale možno som to 
prehliadol, ...). Tak sa to len pokúšam dovysvetľovať. 
 
Ján Žabka  
Ešte jedna vec: zjavne niektorí učitelia nevedia, že sa dá na FB nastaviť, že aj keď ste "priateľ", nevidíte 
všetko, čo ostatní priatelia... Takže predstava, že keď si nastavíte deti ako priateľov, máte ich aspoň "pod 
kontrolou", je mylná. Veľmi sa mi páči konštruktívny prístup pána T.h.Mrkvu, o čisto detskej sieti som 
nevedel, o tom, že FB sa zamýšľa nad znížením hranice som tiež nevedel... 
 
T.h. Mrkva  
 Ján Žabka veľmi ďakujem za porozumenie 
 
Ján Žabka  
Úplne vám rozumiem: chvíľu som si sám zvykal na to, že keďže učím na súkromnej škole, ešte k tomu pre 
nadané deti, som autor učebníc, ... tak pomaly nemám právo na názor... Ale zvykol som si... A keď mám 
chuť, pokúšam sa vysvetľovať svoje názory a ignorovať pri tom útoky. 
 
Jana Semanová Bohňáková  
 T.h. Mrkva a to ZDOVODNENIE nebude? Prečo by mali za maloleté deti na FB niesť zodpovednosť 
UČITELIA a nie rodičia týchto detí? :) 
 
Alena Hofmanova  
myslím, že za to, čo si deti robia vo svojom voľnom čase jednoznačne nesie zodpovednosť rodič a učiteľ sa 
do toho vobec nemá čo montovať, pretože to môže byť pre neho aj veľmi nebezpečné. Predstava, že učiteľ 
niečo v tomto smere spraví ,je velmi nereálna. 
 
T.h. Mrkva  
ak časť detí do 13 rokov má založený fb profil - je to niečo čo ovplyvňuje veľmi významným spôsobom 
situáciu v danej škole (ako to je na dlhú debatu) - to je prvá vec prečo je prirodzené aby sa učiteľ zaoberal 
touto témou, druhá vec je, že mi ako dospelý sme zodpovedný za svoje vlastné správanie (a je jedno či som 
sociálny pracovník, učiteľ alebo knihkupec) a preto ak akceptujem priateľstvo s ešte nie 13 ročnými deťmi 
na fb preberám za toto svoje rozhodnutie zodpovednosť, ďalšia vec je, že za asi najzávažnejšiu vec z 
dnešnej debaty považujem vyjadrenie, že ešte nie 13 ročné deti si urobia fb skupinu a učiteľ sa stane jej 
súčasťou - alebo za takéto pridanie sa k defacto "protipravidlovej" skupinke nenesieme zodpovednosť? 
Tak takto to vidím zo zodpovednosťou učiteľov... 
 
Alena Hofmanova  
pán Mrkva, ak je učiteľ súčasťou takejto skupiny, tak je to len preto, že s nimi komunikuje o škole, posiela 
materiály, potrebné do školy a podobne. Vlastne je najlepšie, ak nerobí učiteľ žiadnu takúto aktivitu, 
pretože zo všetkého vyjde ako vinník. Nechápem skutočne túto diskusiu. Ja mám medzi svojimi stovkami 
priateľov stovky mojich žiakov, desiatky z nich ešte ani 13 rokov nemajú, sú tam žiaci z mojej bývalej 
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triedy, ktorí bloli paiataci minulý rok, takže som vinník aj ja. Mám ich aj na skype, čo je to isté svojím 
spôsobom ako FB, riešime tam veci, ktoré potrebujú časo do školy, pýtajú sa ma o radu, lae asi by som ich 
mala všetkých vyhodiť. Tie zápkazy, ktoré sa tu spomínajú, budú asi v úplne inom kontexte (podstatnae 
nebezpenejšom, pedofilia, pornostránky...), ako sú tu prezentované.Takže úplne zbytočná debata... 
 
Katarína Tošalová  
Páni Ján Žabka a T.h. Mrkva rozumiem síce, o čo Vám ide, ale v dnešnej dobe je to nereálne! Som učiteľka 
na II.stupni ZŠ- teda od tých 10 rokov+ Väčšina žiakov (tak 80% už na FB je od piateho ročníka), dokonca 
ich skutočne mám osobne popridávaných v priateľoch. Požadujete zaviesť prísnu kontrolu a takýchto 
žiakov nahlasovať? Ak by sa to aj podarilo, a FB im zruší účty, tak na druhý deň si vytvoria nové, pod iným 
menom a inou identitou. Jediným dôsledkom bude len úplná strata dôvery v daného učiteľa, a nabudúce si 
dajú poriadny pozor, s čím sa mu zveria. Myslím, že môžeme byť skutočne užitoční len vtedy, keď budeme 
mať aspoň takto kontrolu nad tým, čo robia. /o tom obmedzení priateľov viem, a viem, že to ovládajú už aj 
niektoré detičky/ Skôr sa snažím na hodinách informatiky maximálne vysvetľovať a názorne presviedčať, 
na čo všetko si musia dať pozor. Od siedmeho ročníka vyššie som dokonca na hodine povinne spustila 
menovanú aplikáciu TAKE THIS LOLLYPOP- a to bolo niečo tak hnusné, že som to na vlastnom profile ani 
nedokázala dopozerať dokonca!! Výsledok - dievčatká (13ročné) po zvyšok hodiny horlivo vymazávali zo 
svojich priateľov desiatky priateľov, ktorých osobne nepoznali:-( Súhlasím s kolegyňami, že učiteľ má deti 
viesť a chrániť - lebo v pozícií inkvizítora už pri dnešných technických znalostiach detí nemá najmenšiu 
šancu uspieť. 
Ako perličku - poznám aj 6 ročnú prváčku so založeným FB účtom, a keďže sama nemohla prejsť cez 
registráciu, je jasné, že jej konto zakladali rodičia. 
 
T.h. Mrkva  
myslím si, že problémov je viac... riziká ktoré vyplývajú z bezbrehého používania internetu deťmi sú 
reálne a aj dnes mi táto diskusia potvrdzuje ako my dospelí ich podceňujeme... Druhá vec je tá "pozitívne" 
cesta a tou môže byť napr. neporovnateľne bezpečnejšia sieť viď spomínaný príklad 
http://togetherville.com/ Povedzte mi príklad kvalitného slovenského webu pre deti... Taký web mi 
mohol neuveriteľným spôsobom plniť aj vzdelávacie "funkcie". Lebo ak špecializované slovenské weby 
pre deti (až na online game :) nie sú tak budú deti "vymetať dospelácke weby" atď atď... Preferujem nie 
pokrčenie ramenami ale bezpečnejšiu ponuku pre deti ako je FB a pod... 
T.h. Mrkva mimochodom ponuka pre deti na webe - pod slovbenským rozhlasom je rádio junior - 
internetové rozprávky pre deti - vysielané online 24 hod. denne... ponúkame? šírime? - to by som ponúkol 
tej 6 ročnej :) http://www.rozhlas.sk/radio-junior 
 
Gabriela Čabalová  
Sledovala som túto diskusiu od začiatku. Učím informatiku. Pred 3 rokmi, keď mali moji žiaci 13 som na 
rodičovské združenie zaradila tému Facebook. Za 20 rokov, ktoré učím to bolo najdlhšie rodičovské. 
Rodičia ešte aj po skončení stáli okolo môjho stola a boli prekvapení z možných rizík. Mňa zarážalo, že tak 
málo o Fb vedia. Spoliehajú sa, že keď ich dieťa sedí doma, tak je v bezpečí. Matky boli prekvapené z fotiek, 
ktoré dievčatá zverejňujú, z členstva v skupinách typu - Dala mu? je děvka!....Nedala? stejně je!, *A čarovne 
slovičko na P???*...*Pijeme?*.... Ukázala som im pozitíva aj negatíva Fb. Pripomínam, že som neukázala 
konkrétny Fb niektorého z mojich žiakov, ale cudzí, vekovo primeraný bez nastavenia súkromia. So žiakmi 
som túto tému tiež rozoberala. Mala som pocit, že som urobila dosť. Prešli 3roky-moji žiaci majú 16, ale čo 
sa týka Fb sme tam, kde sme boli. Tie deti, ktoré už pred 3 rokmi mali z rodiny zakotvené morálne zásady 
mali vo Fb vtedy aj teraz jasno. A tí, u ktorých je to s tými zásadami poslabšie, tí majú vo Fb všeličo, rodičia 
to nezmenili. Vzťah dieťaťa k Fb sa mení, tak ako samo prechádza vývojovými obdobiami. Už 12 ročné deti 
majú svoje triedne skupiny, ale riešia tam, kto im čo supluje, aké mali DÚ, ...teda väčšinou normálne 
školské veci, 16-roční sa však práve cez Fb dokážu dosť dobre dať dokopy proti konkrétnemu učiteľovi- 
veď keď 2-3 nadávajú, prečo by nemohli aj ďalší desiati. Pribúdajú negatívne veci. Fb je dosť silný nástroj 
v šírení negativizmu a myslím, že v určitom veku dokáže celkom dobre vymývať mozog. Z 250 (vek 10-19) 
študentov, ktorých učím iba asi 10 nemajú Fb. Väčšina detí je členom aspoň 100 rôznych skupín- aj takého 
typu ako som uviedla vyššie-a to boli tie slušnejšie, vulgárne som tu nepísala. Statusy týchto skupín 
(hlavne keď ich je tak veľa) sa aktualizujú pomerne často. Dieťa ani nemusí byť členom skupiny, stačí, že 
jeho priateľ dal LIKE. Toto všetko môže dieťa cez Fb vnímať, preto si myslím, že na Fb by nemali byť 
mladší žiaci, tiež preto nepovažujem za vhodné, aby takýto žiaci mali spoločnú skupinu s učiteľom. Celkom 
dobre v takomto prípade funguje obyčajný spoločný triedny mail, elearning...tiež tam funguje chat, dajú sa 
tam zavesiť materiály. 10-13 ročné dieťa má Fb, môže mať aj zodpovedného rodiča, ktorý sa to snaží 
ukontrolovať, ale aj tak mi to pripadá, ako by sme mu dali prepínač od televízora a žiaden satelitný 
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program by nemal rodičovský zámok. Fb môže veľmi ovplyvniť žiaka, ale do akej miery to je hlavne na 
RODIČOCH, ako učiteľka si neviem predstaviť, že by som urobila ešte viac- môžem toto všetko rodičom 
vysvetliť, ostatné je na nich. 
 


